
Spotkania z mieszkańcami
W ostatnim czasie mogliśmy się spotkać na wielu plenerowych wy-
darzeniach. Wszystkie łączył jeden mianownik - inicjatywa oddolna. 
W naszym regionie nie brakuje ludzi, którzy są zawsze gotowi do 
pracy na rzecz innych. Takie społeczeństwo zasługuje na dobrą 
reprezentację w Senacie.   

Rozmowy o problemach
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Czytaj więcej na str. 6

Jedzenie, ubrania, leki, transport , kultura – wszystko idzie w górę, bo infl acja szaleje. 
Zakupy coraz częściej oznaczają wybór, czego nie kupić. Z tymi problemami borykamy się 
wszyscy. Także tu, w powiecie cieszyńskim i żywieckim. Drożyzna, infl acja, przemęczenie, 

brak perspektyw ze strony polskiego rządu na lepsza politykę – to wszystko sprawia, że 
żyjemy w ciągłym strachu o lepsze jutro, że boimy się o przyszłość swoją i dzieci. 

A przed nami zima, rachunki za ogrzewanie.   Czytaj więcej na str. 2

JAK ŻYĆ, KIEDY JAK ŻYĆ, KIEDY 
WSZYSTKO DROŻEJEWSZYSTKO DROŻEJE??
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Jedzenie, ubrania, leki, trans-
port, kultura – wszystko idzie 
w górę, bo infl acja szaleje. 
Zakupy coraz częściej ozna-
czają wybór, czego nie kupić. 
Z tymi problemami borykamy się 
wszyscy. Także tu, w powiecie 
cieszyńskim i żywieckim. Dro-
żyzna, infl acja, przemęczenie, 
brak perspektyw ze strony pol-
skiego rządu na lepsza politykę 
– to wszystko sprawia, że żyje-
my w ciągłym strachu o lepsze 
jutro, że boimy się o przyszłość 
swoją i dzieci. A przed nami 
zima, rachunki za ogrzewanie.
Z dnia na dzień coraz gorzej.  

– We wrześniu szkolna wy-
prawka całkowicie zrujnowała 
nasz budżet. W tym roku nie 
pojechaliśmy nigdzie na wa-
kacje, bo rodzina sześciooso-
bowa, mimo wszystkich 500 
czy 800 plus wcale na plusie 
nie jest – mówi Danka z Cie-
szyna. 

O wymarzonym nawet nie 
domu, a mieszkaniu, marzą z 
kolei Ania i  Andrzej z Węgier-
skiej Górki. Nie mają zdolności 
kredytowej, choć pracują na peł-
nych etatach. 

– 2 lata po ślubie, a my u ro-
dziców. Czasem to wstyd, nie 
stać mnie na własne lokum. 
Jak tu myśleć o dzieciach? – 
mówi pan Andrzej. 

Drożyzna to ból głowy pani 
Janiny, emerytowanej nauczy-

Jak żyć, kiedy wszystko drożeje?

cielki mieszkającej w Wiśle.
– Lata nauki i pracy, a na 

emeryturze zastanawiam się, 
za co zaprosić swoje dzieci 
na niedzielny obiad.  Te trzy-
nastki i czternastki są zjada-
ne przez infl ację a prawdziwe 
problemy pozostają nieroz-
wiązane. Już nie powiem 
o dylemacie: lekarstwa czy ra-
chunek za prąd, bo płakać mi 
się chce – dodaje. 

Nastroje społeczne pokazu-
ją ogólnopolskie badania opinii 
społecznej. Najwięcej, bo 72 
proc. badanych zadeklarowało, 
że w obecnych czasach najbar-
dziej obawia się drożyzny. 63 
proc. – wojny, a 49 proc. – utraty 
zdrowia. Spośród najczęściej 
wymienianych powodów do nie-
pokoju znalazły się: pogorszenie 
sytuacji materialnej (34 proc.), 
wyłączenia prądu (29 proc.), 

spadek temperatury i problemy z 
ogrzewaniem (26 proc.),i powrót 
obostrzeń pandemicznych (26 
proc.) oraz wyjście z Unii Euro-
pejskiej (22 proc.).

Polska pod obecnymi rzą-
dami to kolos na glinianych 
nogach. Rząd sprzeniewierza 
miliardy złotych  przeznaczo-
ne na innowacje i inwestycje. 
Zamiast sensownej polityki 

jest nieustanna kampania wy-
borcza. 34 lata od rozpoczęcia 
transformacji własny kąt to 
wciąż marzenie.

Samorządy są okradane 
przez rząd, a ich budżety świecą 
pustkami, szkoły i przedszkola 
muszą ciąć drastycznie wydatki. 
Służba zdrowia to niekończąca 
się historia zaniedbań.  Brakuje 
pieniędzy na odśnieżanie, za-
pewnienie bezpieczeństwa czy 
oświetlenie... bo gminy muszą 
płacić kolejne daniny i podat-
ki. Zapowiadano hiper szybką 
kolej, elektryczne samochody 
i największe lotnisko w Europie, 
a jak ktoś nie ma samochodu, 
żyje w ciągłym biegu i strachu, 
ze nie zdąży, bo kolej leży, bra-
kuje połączeń autobusowych.

W wielu miejscach żywiec-
kiego i cieszyńskiego ludzie się 
zwyczajnie duszą od smogu, ale 
zamiast dbać o środowisko i po-
magać ludziom, wycina się ma-
sowo i rabunkowo, nasze lasy 
i sprzedaje drewno za granicę. 
Rząd nie interesuje się ani tym, 
czym oddychają nasze dzieci, 
ani kosztem późniejszego ich 
leczenia, ani zatrutymi rzekami, 
ani coraz większą suszą, którą 
odczuwają nie tylko rolnicy ale 
i właściciele przydomowych 
ogródków. Koniec z tym i to na-
tychmiast. 

Te sprawy można rozwiązać 
systemowo, tylko trzeba wie-

dzieć jak. Rozwiązania są goto-
we. Jednak trzeba po pierwsze: 
myśleć o ludziach, a nie o słup-
kach poparcia; działać uczciwie, 
a nie przy każdej inwestycji kraść 
i na koniec, odblokować gigan-
tyczne pieniądze europejskie, 
których obecny rząd nie bierze, 
okradając Polaków. A gotowe 
rozwiązania są w całej Europie. 
Nie trzeba wyważać otwartych 
drzwi. Wystarczy mądrze wyko-
rzystać doświadczenie innych, 
dodając własne pomysły. Ale 
trzeba chcieć.

Razem skończmy ten przy-
kry dla Polski czas tych 8 lat 
konfl iktów i kłamstw. 

Mieszkańcom, którzy chcą 
żyć po 15 października w lep-
szej Polsce gwarantuję, że siły i 
pomysłów mi nie zabraknie. I że 
częściej zobaczą mnie z podwi-
niętymi rękawami przy pracy, niż 
w limuzynie pędzącej na sygna-
le koło szkól waszych dzieci albo 
przy przecinaniu wstęgi. 

Proszę o głos wszystkich, 
którzy chcą być z pracy swo-
jego senatora dumni i prze-
konani, że jest dla nich, a nie 
miłościwie im panuje” – po-
wiedział wspólny kandydat 
opozycji Konrad Gołota.

O tym, kto będzie reprezento-
wał nasz region w parlamencie 
zdecydujemy 15 października 
2023 r. 

Ponad 850 dni czekamy na 
pieniądze z Krajowego Fundu-
szu Odbudowy, który miał posłu-
żyć innowacjom i inwestycjom 
w gminach, powiatach, a także 
u lokalnych przedsiębiorców. Te 
pieniądze miały dać możliwości, 
by odbudować się po kryzysie 
pandemii i  recesji gospodarczej.

270 mld złotych, to kwota 
ogromna. Jeśli przeliczyć ją na 
każdą gminę w Polsce, to do 
każdej trafi łoby 180 mln złotych 
– to roczne budżety gmin!  

Jeśli dać je powiatom, to każ-
dy miałby do rozdysponowania 
720 mln zł.... 

A na każdą rodzinę w naszym 

kraju przypadłoby 27 tys. zł eks-
tra...

– O te pieniądze nie stara 
się polski rząd, który nawet 
nie złożył wniosku w sprawie 
odblokowania tych funduszy. 
Przez prowadzenie partyjnej 
i rządowej  polityki w naszym 
kraju nie ma innowacyjnych 
inwestycji. Lokalni przedsię-
biorcy, którzy borykają się 
z kryzysem, nie mogą liczyć 
na dodatkowe możliwości... 
Za to rząd podwyższył im 
składkę ZUS, czym pewnie 
wykończy niejednego przed-
siębiorcę. Te pieniądze zmie-

niłyby nasz kraj, nasz region i 
gminy, w których mieszkamy. 
Po wyborach złożymy wnio-
sek i pozyskamy pieniądze dla 
Polski jako kraju praworząd-
nego, którego rząd uszanuje 
własne prawo i konstytucję
– mówi Konrad Gołota, od lat 
zajmujący się polityką integracji 
europejskiej, wspólny kandydat 
opozycji na senatora Ziemi Cie-
szyńskiej i Żywieckiej.

Co mogłyby zmienić pienią-
dze z Krajowego Funduszu 
Odbudowy w naszym regionie 
w powiecie cieszyńskim i ży-
wieckim? 

Co moglibyśmy zrealizować? 
Słowem – czego dotyczy twój 
wybór:

• Kompleksowe remonty 
ulic Stawowej i Bielskiej 
w Cieszynie

• Modernizację drogi 
powiatowej Cieszyn-Ustroń

• Modernizacje i remonty dróg 
lokalnych

• Nowe połączenia 
komunikacyjne

• Estakadę rozwiązującą 
temat korków w Skoczowie

• Budowę amfi teatrów 
w gminach

• Sale gimnastyczne we 

wszystkich szkołach 
średnich w regionie

• Nowe żłobki i przedszkola
• Zmiana polityki utylizacji 

śmieci – tańsze opłaty dla 
mieszkańców regionu

• Rozbudowa kanalizacji 
sanitarnej we wszystkich 
miejscowościach

• Rozbudowa sieci 
wodociągowej, zwłaszcza na 
terenach górskich

• Modernizacja szpitali, 
zapewnienie opieki medycznej

• Wsparcie technologiczne – 
rozbudowa światłowodów, 
sieci trakcyjnych, które 
pozwolą na lepsze 
wykorzystanie sieci 
fotowoltaicznej

• Oczyszczenie Jeziora 

Żywieckiego
• Ekologiczny i dostępny 

w każdej miejscowości 
transport publiczny

• Eko inwestycje w obiektach 
publicznych

• Inwestycje ekologiczne 
poprawiające czystość 
powietrza

• Odwierty wód termalnych 
w regionie

• Aquaparki i obiekty 
atrakcyjne turystycznie

• Inwestycje w infrastrukturę 
około turystyczną

• Projekty na wsparcie 
technologiczne 
i inwestycyjne 
przedsiębiorstw

I wiele, wiele innych...

KPO – SZANSA, KTÓRĄ ODZYSKAMY!

KONRAD
GOŁOTA: 

To najważniejsze 
wybory. 

W wyborach 
do Senatu RP 

wygrywa tylko 
jedna osoba. 

Twój jeden 
głos może być 

decydujący 
i zapewnić 

zwycięstwo. 
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ALEKSANDER
KWAŚNIEWSKI:

Znam Konrada 
Gołotę od lat. 

To człowiek 
wykształcony, 

energiczny, 
otwarty wobec 
ludzi, któremu 
można zaufać. 
Kandyduje do 

Senatu z Paktu 
Senackiego, 

z opozycji. 
Poprzyjcie go, a nie 

zawiedziecie się.

KIM JEST 
SENATOR

Polski Parlament to: Sejm – 460 posłów i Senat – 100 Senatorów.

W jednym okręgu wybieramy kilku – kilkunastu posłów (w okręgu 27, składającym się powiatów 
cieszyńskiego, bielskiego, żywieckiego i pszczyńskiego) – wybieramy 9 posłów.

W okręgu senackim (powiaty cieszyński i żywiecki) wybierzemy JEDNEGO Senatora. Zostanie 
nim kandydatka/kandydat, który zdobędzie najwięcej głosów, choćby to był jeden glos więcej 

niż kolejny wynik.

Ustawy, prawo, uchwala się najczęściej najpierw w Sejmie a potem trafi ają do Senatu, który 
ewentualne błędy usuwa lub naprawia. Senat ma jednak również prawo inicjatywy ustawodawczej.

Senat rozpatruje petycje obywateli a także odpowiada za kontakty z Polakami poza granicami.

Senat ma w polskiej historii i ustroju szczególne znaczenie. Wybierzcie Senatora, 
z którego wreszcie będziecie dumni.

FOT. Senat Rzeczypospolitej Polskiej
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To miejsce jest dla mnie 
wyjątkowe
Moja 17-letnia córka zapyta-

ła mnie: „Tata, po co to robisz? 
Przecież masz pracę, którą lu-
bisz?” 

Tak, lubię to, co robię. Je-
stem ekspertem od spraw mię-
dzynarodowych, sprawnym 
organizatorem. Mam doświad-
czenie w biznesie. Uczestniczę  
w przygotowaniach cyklicznych 
spotkań premierów i komisarzy 
UE, odpowiadam za efektywną 
współpracę pomiędzy wieloma 
organizacjami europejskimi. 
Sprawdzam, jaka polityka pu-
bliczna jest skuteczna, jakie 
rozwiązania przynoszą dobre 
wyniki.

Jednak to stąd pochodzi 
moja żona i cała jej rodzina, tu-
taj z Gosią braliśmy ślub, tutaj 
chrzciliśmy nasze dzieci. Tutaj 
poznałem smak cieszyńskich 
ciasteczek, tu nauczyłem się 
przygotowywać zupę rybną. 

Tutaj słowo 
WSPÓLNOTA 
nie jest hasłem, 
ale codzienną 
praktyką. Zależy mi, 
żeby tu było lepiej.

Dziś reprezentuję całą opozy-
cję, bo zaufali mi liderzy Lewicy, 
Koalicji Obywatelskiej i Trzeciej 
Drogi. Wiążąc się z Ziemią Cie-
szyńską i Żywiecką, przyjąłem 
obowiązek wobec rodziny, mo-
jej żony, mojego teścia, Janu-
sza Wapienika, cieszyńskiego 
przedsiębiorcy i aktywnego 
uczestnika życia społecznego. 
To zaufanie, którego nie można 
zawieść.

I mimo że nieustannie działa-
łem na rzecz Polski za granicą, 
czuję, że doszliśmy w naszych 
wysiłkach do ściany. Rośnie 
moja niezgoda na to, co dzie-
je się w Polsce. Ile szans nam 
przepada. Ile korzyści udaje się 
wprowadzić w innych krajach, 
nie u nas. 

Dziś kluczową sprawą dla 
naszej przyszłości jest zmiana 
obecnej, złej władzy, która nie 
ma już żadnego pomysłu na Pol-
skę. A rozwój jest w zasięgu ręki. 
Dlatego kandyduję.

Tak więc odpowiedziałem cór-

ce, że mi zależy. Na dla lepszej 
przyszłości Waszych, moich, na-
szych dzieci. 

Co chcę zrobić?
Senator reprezentuje swój re-

gion, ale też powinien odgrywać 
wielką rolę we wspieraniu władz 
regionalnych. Nasz potencjał nie 
jest dobrze wykorzystany, choć 
Polska ma swój moment, może-
my zrobić fantastyczne rzeczy. 
Trzeba jedynie usunąć bariery 
obecnej władzy i kłótnie w Euro-
pie. Tak to widzą wszyscy w Pol-
sce i za granicą – poza obecną 
władzą.

Dlaczego nasz potencjał 
nie jest w pełni wykorzy-
stany?
Najpierw trzeba utworzyć 

rząd, a później jak najszybciej 
zatrzymać i naprawić psucie 
sądownictwa, które postępuje 
w Polsce od 2015 roku. Moją 

pierwszą aktywnością będzie 
odzyskanie pieniędzy z KPO. To 
kwota 270 miliardów złotych. Dla 
każdego to suma abstrakcyjna, 
ale wstrzymywanie tych środ-
ków to tak, jakby każdej rodzinie 
w Polsce zabrać 27 tys. zł.  Nie 
mamy ich dlatego, że partia rzą-
dząca chce sterować sędziami, 
którzy powinni być niezależni.

Ziemia Cieszyńska i Żywiec-
ka szczególnie potrzebuje tej 
szansy. Przecież z Cieszyna czy 
Żywca jest tak samo blisko do 
Warszawy, co do Pragi, Wied-
nia, Bratysławy, Budapesztu czy 
Drezna. Tym bardziej senator 
stąd musi umieć rozmawiać  
z różnymi ludźmi. I z tymi, któ-
rzy tu żyją, mieszkają, ale także 
z tymi z Warszawy czy z innych 
europejskich miast.

Mówię 4 językami obcymi 
(znam angielski, niemiecki, 
francuski, rosyjski), rozumiem 
też czeski i słowacki. Wiem, 

które drzwi otworzyć i jak to zro-
bić, żeby naszego rozwoju nie 
wstrzymywała obecna, centrali-
styczna polityka rządu i wyłącz-
nie warszawska perspektywa. 

Jestem specjalistą od osią-
gania porozumienia między kra-
jami i ludźmi z różnych miejsc, 
zapatrywań, religii, dochodów. 
Wiem z doświadczenia, że 
wspólne cele można osiągać, 
gdy łączą nas podstawowe war-
tości: demokracja, uczciwość, 
praworządność tolerancja, rów-
ność, przyzwoitość i bycie czę-
ścią Europy. 

Polska musi wrócić do cen-
trum decyzyjnego Europy.  
A nasza polityka wewnętrzna 
musi bardziej uwzględniać re-
gionalną różnorodność. Grani-
ca państwowa inaczej wygląda  
z perspektywy Warszawy, a ina-
czej z perspektywy Cieszyna  
i Zwardonia.

Jestem Doradcą ds. Europy 

Centralnej i Wschodniej w PES. 
To druga największa w Europie 
grupa polityczna. Skupia 32 par-
tie socjaldemokratyczne i postę-
powe. Zajmowałem się tym, jak 
tworzą politykę publiczną Esto-
nia, Łotwa, Litwa, Polska, Cze-
chy, Słowacja, Węgry, Rumunia, 
Bułgaria, Chorwacja i Słowenia. 
Co dla nich wynika ze skutecz-
nej współpracy z instytucjami 
europejskimi. Dlatego wiem, że 
my możemy korzystać na tym 
dużo więcej niż teraz.

Chcę polityki, w której 
starsze pokolenie 
będzie doceniane,  
a nie kupowane za 
głosy; średnie poko-
lenie będzie godziwie 
zarabiać tak, by mieć 
czas dla swoich dzieci, 
a młodzi ludzie będą 
patrzeć z optymizmem, 
nie traktując władz 
swojego kraju jak 
obciachu. 

Co lubię najbardziej?
Będę senatorem nie od prze-

cinania wstęg i limuzyn, ale do 
załatwiania konkretnych spraw. 
Tu liczy się ciężka i uczciwa pra-
ca, a nie pozoranctwo. Ludzie 
widzą jasno, kto i co naprawdę 
zrobił.

Mam 45 lat, ukończyłem 
Nauki Polityczne na Uniwersy-
tecie Warszawskim oraz uzna-
wane na całym świecie studia 
biznesowe Executive MBA na 
Wyższej Szkole Menedżerskiej  
w Warszawie. Rozumiem biznes 
i rozumiem polityki publiczne.

Żywiecczyznę i Ziemię Cie-
szyńską łączy szacunek dla cięż-
kiej, uczciwej pracy. I to właśnie 
cenię. Byłem sprzedawcą samo-
chodów czy przedstawicielem 
handlowym, dyrektorem dystry-
bucji i marketingu w dużym wy-
dawnictwie. Zarządzałem także 
firmą z branży spożywczej, która 
zajmowała się sprzedażą kawy  
i automatów. Nie odpuszczam, 
bo wiem, że zawsze można zna-
leźć nowe, skuteczne rozwiąza-
nie. Lubię je znajdować.

Zawsze można coś zrobić, 
jeśli się wie, co jest problemem 
– np. tuż po wejściu do Unii wraz 

Gołota: to miejsce jest wyjątkowe
z moimi przyjaciółmi przepro-
wadziliśmy akcję wsparcia dla 
rolników, pomagając niemal 5 
tysiącom gospodarstw w wypeł-
nieniu po raz pierwszy wniosków 
o dopłaty bezpośrednie.

Czy mam na to determi-
nację i odwagę?
W młodości boksowałem, 

trenując u późniejszego trene-
ra kadry narodowej. Bez taryfy 
ulgowej, gdzie trzeba się było 
zmierzyć ze swoimi słabościami. 
Pamiętam te treningi w obskur-
nej, małej, dusznej salce bez 
okien, wilgoć spływała po ścia-
nach i kapała 

To doświadczenie nauczyło 
mnie, że zawsze możemy coś 
zrobić lepiej, jeśli skorzystamy  
z doświadczenia innych, a po 
drugie – szacunku i pokory, 
zwłaszcza dla rywala. Boks wy-
rabia charakter i uczy, że pój-
ście na skróty, oszukiwanie ma 
bardzo krótkie nogi. Widzimy to, 
patrząc na politykę obecnego 
rządu i jego afery.

Mam determinację i odwagę. 
Sport nauczył mnie, że trze-
ba mieć jasny cel, opracować 
strategię i go osiągnąć. Biznes 
nauczył mnie racjonalnego po-
dejścia do sprawy. A w polityce 
jestem, bo lubię ludzi – lubię ich 
słuchać i wiem, że trzeba brać 
pod uwagę różne punkty widze-
nia.

Spotkajmy się w lepszej 
Polsce.
Nasz region zasługuje na 

dobre pomysły i na ludzi, którzy  
z energią potrafią je wprowa-
dzać w życie. To najważniejsze 
wybory, bo w wyborach do se-
natu – bez względu na liczbę 
kandydatów – wygrywa jedna 
osoba. 

I w obecnej sytuacji 
to może być ten jeden 
głos, Twój, który  
będzie decydujący  
i zapewni zwycięstwo. 
Uwierz, że dzięki Tobie, 
jednemu czy jednej  
z tysięcy dobrych lu-
dzi, po 15 października 
spotkamy się w lepszej 
Polsce. 
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MOJE 5 PRIORYTETÓW
1. Zdobyć przysługujące Polsce pieniądze i uwolnić nasz 
potencjał, uruchamiając środki z europejskiego Krajowego 
Planu Odbudowy dla Polski. 
To olbrzymie pieniądze na modernizację domów, rozwój transportu (kolej, 
autobusy elektryczne lub wodorowe), inwestycje w czyste powietrze, rozwój 
turystyki – zwłaszcza tu, w powiatach cieszyńskim i żywieckim.
 
2. Rozwój usług publicznych, w tym: zadbać o szpitale, 
wybudować centra wsparcia seniorów, modernizować szkoły 
tak, byśmy widzieli i czuli, że nasze podatki realnie nam 
służą. 
Każdemu z nas przecież zależy na bezpieczeństwie – naszych dzieci, 
rodziców, najbliższych. Dlaczego wciąż musimy borykać się z tak mocno 
zanieczyszczonym powietrzem, skoro są na to przeznaczone środki, które rząd 
wydaje na inne rzeczy? Przez lata przyglądałem się rozwiązaniom europejskim. 
Wiem, co w Europie skutecznie działa i co się udaje. Ludzie tutaj wiedzą, czego 
potrzebują. Wystarczy pozwolić im działać a nie, jak obecna władza, mieć 
obsesję kontrolowania wszystkiego.  Ale obecna władza chce kontrolować 
wszystko.

3. Ochrona i wsparcie wyjątkowego dziedzictwa regionu.
Ziemie Cieszyńska i Ziemia Żywiecka mają wyjątkowe i wciąż żywe tradycje. Są 
elementem codzienności, bo mieszkańcy dbali to to, żeby je zachować. Mam na 
myśli choćby cieszyńską tradycję zrzeszania się czy żywiecką dbałość o folklor 
i język.  To dziedzictwo zasługuje na podziw turystów w dużo większym stopniu, 
niż to się dzieje teraz. Na to możemy pozyskać środki. Na inwestycje takie, jak 
choćby Teatr im. Mickiewicza w Cieszynie, który potrzebuje natychmiastowego 
remontu, lecz nie ma dla niego pieniędzy, bo rząd akurat wspiera kuriozalne 
pomysły, jak np. muzeum Tadeusza Rydzyka.

4. Otwartość na współpracę międzynarodową i większe 
możliwości dla mieszkańców.
W miejscu, które graniczy z Czechami (powiat cieszyński) i ze Słowacją  
(powiat żywiecki), gdzie wielu ludzi ma rodziny po drugiej stronie granicy,  
a tysiące dojeżdża do sąsiednich krajów do pracy – proeuropejskość jest jedyną 
sensowną postawą. A wraz nią – europejskie normy. 

5. Wspólna walka, ramię w ramię z kobietami o ich szerszy 
udział w życiu społecznym i politycznym. 
To, co zrobiła obecna władza z prawami kobiet, zasługuje na wieczne 
potępienie. Myślę, że wyborcy im za to odpłacą. Dla mnie prawa człowieka nie 
podlegają negocjacjom. Każda Polka i każdy Polak muszą się czuć wolni  
u siebie, a nie dopiero po przejściu granicy. Na razie jest tak, że w każdej chwili 
obywatel może znaleźć się w zaatakowanej grupie, która akurat nie podoba 
się rządowi – czy jest kobietą w ciąży, lekarką leczącą kobiety, dziennikarką, 
sędziną, czy nauczycielką. 

Ziemia Cieszyńska i Żywiecka pokazują, jak można być ważną częścią 
Polski i zachować swoja indywidualność i wyjątkowe tradycje. Jest 
dla mnie przykładem praca Pawła Stalmacha, którego imię nosi dziś 
wiele szkół w regionie. Działania Leopolda Szersznika, który walczył 
o wprowadzenie podręczników polskich w początkowym nauczaniu 
młodzieży i założyciela pierwszej biblioteki czy historyka Richarda 
Pipesa, pochodzącego z rodziny tutejszych wytwórców czekolady,  
a także związkowca Emanuela Chrobota.
Doceniam założycieli Towarzystwa Miłośników Ziemi Żywieckiej,  
a zwłaszcza botanika, który wytyczał pierwsze beskidzkie szlaki, po 
których dziś chodzę – Hugona Zapałowicza. To ludzie, którzy często 
przybyli tu i wybrali życie na tych ziemiach, ludzie współpracy, 
porozumienia i dbania o własną, wyjątkową tożsamość.
Podziwiam też fantastyczne kobiety, które działały dla dobra kraju, 
czasem w bardzo trudnych warunkach np. Dorotę Kłuszyńską, 
członkinię Rady Narodowej Księstwa Cieszyńskiego, aktywistkę 
walcząca o prawa kobiet. Pracowała nad odbudową i utrzymaniem 
polskości na tych ziemiach. W wolnej, II Rzeczpospolitej została 
senatorką, jedną z pierwszych kobiet w polskim sejmie. Z kolei inna 
działaczka, Zofia Kirkor-Kiedroniowa przyczyniła się do powstania 
kilku polskich szkół. W okresie I wojny walczyła o przyłączenie Śląska 
do Polski. I takie osoby, jak Alicja Habsburg – księżna – partyzant  
z Żywca, która w kilku językach przygotowywała radiowe komunikaty 
dla polskiego ruchu oporu. 
To są ludzie, którzy tworzyli lepszy świat, lepszą Polskę. Wzory 
zaangażowania i pracy, o których powinny się uczyć nie tylko nasze 
dzieci w regionie, ale wszystkie polskie dzieci w szkołach.  

Kogo podziwiam
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NASZ REGION 
JEST PEŁEN 
WSPANIAŁYCH 
LUDZI!
W ostatnim czasie mogliśmy się spotkać na wielu plenerowych wy-
darzeniach. Wszystkie łączył jeden mianownik – inicjatywa oddolna.  
W naszym regionie nie brakuje ludzi, którzy są zawsze gotowi do 
pracy na rzecz innych. Takie społeczeństwo zasługuje na dobrą re-
prezentację w Senacie RP.

Dożynki, dni miast i wsi, a także przeróżne święta to nie tylko radosne 
imprezy. To tygodnie przygotowań, wysiłek organizacyjny, trud pracy 
na rzecz całej społeczności. To tu widać sens słowa WSPÓLNOTA.

– Nie zliczę fantastycznych rozmów z mieszkańcami naszych 
dwóch powiatów – cieszyńskiego i żywieckiego. Uśmiechów, 
dobrych słów. Czasem w upalnym słońcu, a czasem w deszczu, 
który przelewał się przez buty. Mimo to spotykaliśmy się, bo 
chcieliśmy rozmawiać, bo tej rozmowy nam w ostatnich latach 
brakowało. Te wszystkie dobre chwile dają niesamowitą ener-
gię, dziękuję Wam za nie!

I po wielu imprezach miałem też jedna myśl – jakim Senatorem 
nigdy nie będę. Takim, który po 3 kadencjach nie potrafi nawet 
przyjechać i podziękować ludziom, którzy go wybierali. Takim, 
którego na żadnej z imprez nie spotkałem. Nie spotkali go też 
ludzie, którzy za swoją ciężką pracę oczekiwali nie wielkich 
przemów, ale zwykłego szacunku – komentuje Konrad Gołota, 
wspólny kandydat opozycji do Senatu RP z okręgu obejmującego 
powiat cieszyński i żywiecki.

– Nie da się mądrze reprezentować wyborców, nie będąc wśród 
nich. Ja nie szukam splendoru, wręcz go unikam. Bo najwięk-
szą nagrodą dla polityka nie są zaszczyty, a uścisk dłoni albo 
uśmiech uznania od tych, których reprezentuje, od tych, którym 
pomaga na co dzień. Być senatorem z tego regionu to zaszczyt. 
I albo razem z ludźmi rozwiązuje się ich problemy albo jeździ się 
do Warszawy po instrukcje partyjne – dodaje.

Było radośnie i kolorowo.

Kampania to okazja do mnóstwa ciekawych rozmów. Na zdjęciu Konrad 
Gołota z dr Janem Olbrychtem europosłem, a także Burmistrz Cieszyna 
Gabrielą Staszkiewicz. 

Czasem słońce, czasem deszcz, ale zawsze inspirująco. Na zdjęciu Poseł 
Lewicy Przemysław Koperski i Przewodniczący Rady Powiatu Cieszyńskiego 
Stanisław Kubicjus.



Konrad Gołota wydanie specjalne  |  7

Materiał wyborczy sfinansowany ze środków Komitetu Wyborczego Nowa Lewica.

Co mówią o mnie inni...

„
Znam Konrada od 20 lat. 
Znam go jako przyjaciela– 
normalnego, szczerego  
i ciężko pracującego 
faceta, który kocha swoją 
rodzinę, swoją wspólnotę  
i swój kraj. Zawsze walczył 
o solidarność z tymi, któ-
rzy jej potrzebują. Zarówno 
w Polsce jak i w Europie 
bronił uczciwości i spra-
wiedliwości. Nauczyłem 
się od niego jak ważne jest 
być obecnym dla wszyst-
kich. (nie dla wybranych)
Konrad udowadnia jak być 
polskim patriotą, dumnym ze 
swego kraju, jego historii  
i kultury, broniącym intere-
sów swojego kraju w domu 
i za granicą a jednocześnie 
być orędownikiem współpra-
cy europejskiej. 
Sprawiedliwość społeczna, 
godność ludzka, i uczciwe 
warunki dla wszystkich były 
zawsze bliskie jego sercu, 
były czymś o co warto 
walczyć.

TOMAŠ 
PETRICEK 
były minister spraw 
zagranicznych Czech

„
Konrad to wojownik.  
Znam go od niemal 20 lat  
i zawsze był wojownikiem, 
walczącym o wartości,  
o demokrację, solidarność, 
równość. Dla Polski  
i dla Europy. Wojownik  
ze złotym sercem po  
właściwej stronie

KATARINA 
ROTH-
NEVEDALOVA 
Posłanka do PE (Słowacja)

„
Konfucjusz powiedział: 
„Szlachetny mąż pomaga 
ludziom dostrzec w nich 
dobro, a nie uczy ludzi 
dostrzegać w nich zło.  
A niski człowiek robi coś 
przeciwnego. Szlachetny 
człowiek stawia sobie 
wymagania, niski stawia 
wymagania innym”. 
Jeśli tak jak ja marzycie  
o Polsce szlachetnej, otwar-
tej, pracowitej i uczciwej – to 
nie znam nikogo lepszego 
kandydata na Naszego 
reprezentanta w senacie niż 
mój mąż Konrad Gołota. 
A poza tym, to kochany, tro-
skliwy i zaangażowany facet, 
nie ma lepszej osoby do 
tworzenia wspólnego domu. 

MAŁGORZATA 
WAPIENIK-
GOŁOTA 
żona Konrada

„
Jako Przewodniczący PES 
współpracowałem z Kon-
radem ponad 10 lat. W tym 
czasu udowodnił, że jest 
wartościowym ekspertem, 
który dogłębnie rozumie  
i zna pracę instutucji euro-
pejskich. 
Konrad Gołota zbudował 
wyjątkowe kompetencje  
w zakresie negocjacji  
w złożonym środowisku 
międzynarodowym, znaj-
dując właściwą równowagę 
pomiędzy różnymi intere-
sami narodowymi, różnymi 
spojrzeniami i priorytetami 
wewnątrz Unii Europejskiej. 
Jestem przekonany, że jego 
wybór będzie niezawodnie 
słusznym dla wyborców  
w Polsce, którzy chcą aby  
ich interesy i wartości były 
chronione zarówno na  
poziomie krajowym jak  
i europejskim.

SERGIEJ 
STANISZEW
premier Bułgarii w latach 
2005-2009 i Przewodniczący 
PES w latach 2011-2022

„
Konrad to mój zięć, znamy 
się 19 lat. Razem z moją 
córką – Gosią, świetnie 
wychowują swoje dzieci, 
tworzą fajną rodzinę. 
Konrad to pracowity, miły 
facet, świetny kucharz – to 
on gotuje świąteczną zupę 
rybną! 
Całe życie staram się być 
aktywny, pomagać w rozwoju 
Cieszyna i wiem, że Konrad 
jako świetny ekspert może 

być wiele zrobić dla Śląska 
Cieszyńskiego. Będzie Sena-
torem aktywnym i naprawdę 
„tu stela”.  
Bywa, że relacje teścia z 
zięciem bywają trudne, ale 
tu są tak dobre, jak dobrą 
chciałbym widzieć politykę  
w Polsce. Zagłosujcie na nie-
go, nie znajdziecie lepszego.

JANUSZ
WAPIENIK
teść



Wspólny kandydat opozycji 

do Senatu RP 

GOŁOTA
KONRAD


